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Protokół nr 14 

z obrad czternastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 30.10.2019r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 16:00. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2019r. 

poz.506/ 
 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Dyrektor Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim  - Edwin Eckert 

6. Pracownik Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie   - Marcin Bujewski 

7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

8. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

9. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak  

10. Kierownik referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

11. Redaktor Krajeńskich Zeszytów Historycznych   - Leszek Skaza 

12. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane przez okres 

niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 
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5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

8. Informacja Nadleśniczego Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie o realizowanych przez 

Instytucję zadaniach w tym o inwestycji dotyczącej budowy ścieżki rowerowej na odcinku 

Runowo Krajeńskie – Więcbork. 

9. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim o stanie dróg 

powiatowych na terenie gminy Więcbork i planowanych zadaniach inwestycyjnych 

dotyczących tych dróg. 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny (2018/19). 

11. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej. 

12. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

kierowników jednostek gminnych. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia-schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi, niebędącymi jednostkami organizacyjnymi gminy 

Więcbork, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia 

osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na terenie 

gminy Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Wiatrakowa” ulicy w Wituni. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy 

ul. Przemysława II w Więcborku. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 

stanowiących własność Skarbu Państwa przez Gminę Więcbork. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 

stanowiących własność Skarbu Państwa przez Gminę Więcbork. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w aglomeracji Więcbork. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu w rejonie ulicy Powstańców Wielkopolskich działki nr 158/7, 168/10 i 158/11  

w Więcborku, gmina Więcbork. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu w rejonie ulicy Brzozowej działki nr 58, 59, 62, 63 i 64  

 w Więcborku, gmina Więcbork. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego przy ul. Wincentego Witosa w obrębie ewidencyjnym Witunia, gmina 

Więcbork. 

22. Przyjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Więcbork. 

23. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

24. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

25. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

26. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

27. Wolne wnioski i informacje. 
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28. Zakończenie. 
 

Burmistrz Więcborka wniósł o zdjęcie z powyższego porządku obrad punktu nr 21 tj. 

Przyjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego przy ul. Wincentego Witosa w obrębie ewidencyjnym Witunia, gmina 

Więcbork. Decyzja o zdjęciu punktu wynikała z ustaleń jakie w tej kwestii zapadły na 

posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku w dniu 28 października 

2019r. 

 

Kolejne punkty porządku obrad w związku z wniesioną zmianą przyjęły numerację 

dalszą. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Ad.4  Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XIII sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Ad. 6 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

27.09.2019r. – udział w zebraniu Rady Sołeckiej Sołectwa Sypniewo. 

03.10.2019r. – udział w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

Piotrem Całbeckim, które dotyczyło budowy obwodnicy Więcborka oraz remontów dróg 

wojewódzkich znajdujących się na terenie gminy Więcbork. W spotkaniu uczestniczyli 

również radni: Mateusz Łański, Stanisław Piłka i Jan Antczak. 
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05.10.2019r. – udział w obchodach 102 urodzin mieszkanki Więcborka p. J. J. połączone  

z uroczystościami dotyczącymi Zgromadzenia Sióstr Franciszkanek /miejsce: Zgromadzenie 

Zakonne Sióstr Franciszkanek w Więcborku/. Tego samego dnia Przewodnicząca 

uczestniczyła w „Wieczorze Seniora” /miejsce: Szkoła Podstawowa Nr 1 w Więcborku/ 

11.10.2019r. – udział Wiceprzewodniczącej RM p. Beaty Lidy w podsumowaniu konkursu 

„Estetyka Zagrody Wiejskiej”, które odbyło się w świetlicy wiejskiej sołectwa Borzyszkowo. 

16.10.2019r. – udział Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych p. Beaty Kopty w „I urodzinach” Klubu Dziecięcego w Więcborku. 

18.10.2019r. – Radni: Stanisław, Jan Antczak, Henryk Szwochert, Beata Lida oraz 

Przewodnicząca RM p. Anna Łańska, wzięli udział w spotkaniu z posłem Łukaszem 

Schreiber – Sekretarzem Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów. Tematyka dotyczyła 

szeregu działań inwestycyjnych na terenie gminy Więcbork. 

19.10.2019r. – Przewodnicząca RM wspólnie z Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyły  

w obchodach 50-lecia działalności Koła Gospodyń Wiejskich w Zabartowie. 

20.10.2019r. – udział w koncercie Chóru „Lutnia, w kościele w Więcborku, a następnie w 

uroczystościach 100-lecia ww. Chóru. 

22.10.2019r. – dyżur Przewodniczącej RM. 

25.10.2019r. – udział  w podsumowaniu Projektu pn.: „Krajna Haftem Malowana”, które 

odbyło się w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 

28.10.2019r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku; 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda zapytał, jakie uzgodnienia zapadły podczas spotkania  

z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego odnośnie fatalnego stanu dróg 

wojewódzkich. 

Przewodnicząca RM podała, że myślą przewodnią całego spotkania była budowa 

obwodnicy. Marszałek w tej kwestii wyraził się w ten sposób, że jeżeli za pięć lat „wkopana 

zostanie pierwsza łopata” przy budowie obwodnicy, to będzie dobrze. W tej chwili, jak 

wiadomo w tej materii realizowany jest etap Studium Techniczno-Ekonomiczno-

Środowiskowego i z tego co wiadomo wyłoniony został wykonawca tej dokumentacji. Jeżeli 

chodzi o drogi wojewódzkie, to Marszałek poinformował o zmianie systemu napraw dróg 

wojewódzkich przebiegających przez nasza gminę. Wysoki koszt napraw w stosunku do 1km 

powoduje, ze obecnie naprawy będą wykonywane na zasadzie remontów. Obiecał tez że 

droga z Wiela do Więcborka, a nawet do samej Tucholi będzie wyremontowana. Ponadto są 

też przymiarki do budowy ścieżki rowerowej na odcinku od Firmy „Gabi-Bis” do Cmentarza 

Komunalnego w Więcborku. Marszałek zapewnił, że drogi będą remontowane, a jak będzie 

wyglądało to w rzeczywistości, trudno powiedzieć. Marszałek wystąpił z propozycją 

przyjazdu do gminy Więcbork z wizytą roboczą wspólnie z pracownikiem, który w Urzędzie 

Marszałkowskim zajmuje się pilotowaniem remontów dróg, podczas której oceniono by 

zakres prac koniecznych i zdecydowano jakie czynności podjąć.  Pełna relacja z ww. 

spotkania znajduje się na jednym z portali informacyjnych.  
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Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad. 7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

26.09.2019r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania dwóch aktów notarialnych 

dotyczących zbycia mienia gminnego. Tego samego dnia Burmistrz spotkał się  

z przedstawicielem Firmy Onyx Development w sprawie inwestycji przy ulicy Krajeńskiej  

w Więcborku oraz uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

27.09.2019r. – udział w posiedzeniu Komisji dotyczącej przeprowadzenia rozmów 

kwalifikacyjnych z kandydatami, w naborze na wolne stanowisko urzędnicze w Referacie 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku. Następnie Burmistrz wziął udział 

w uroczystym przekazaniu przez Sekretarza Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów  

p. Łukasza Schreibera oraz  Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego p. Mikołaja Bogdanowicza 

na ręce Prezes Szpitala Powiatowego w Więcborku decyzji Prezesa Rady Ministrów 

w sprawie dofinansowania zakup aparatu rentgenowskiego dla Szpitala powiatowego  

w Więcborku. 

28.09.2019r. – udział w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego P. S. i K. P. w świetlicy 

wiejskiej sołectwa Suchorączek. 

30.09.2019r. – spotkanie w sprawie przeprowadzenia ćwiczenia obronnego pod kryptonimem 

„Kobra 19”/miejsce: CAS w Więcborku/. 

01.10.2019r. – Burmistrz wspólnie ze Skarbnik Gminy Więcbork udał się do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu, gdzie podpisano umowę na 

pożyczkę stanowiąca wkład własny realizowanej inwestycji tj. budowy kanalizacji sanitarnej 

w Więcborku i Runowie Krajeńskim oraz przebudowy stacji uzdatniania wody w Runowie 

Krajeńskim. 

02.10.2019r. – spotkanie z Sołtys sołectwa Górowatki oraz kilkorgiem rodziców z terenu tego 

sołectwa w sprawie dowozu uczniów do szkół ponadpodstawowych w Więcborku. W tym 

dniu Burmistrz spotkał się także z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku, celem omówienia  spraw bieżących dotyczących funkcjonowania oświaty 

gminnej. 

03.10.2019r. – spotkanie w sprawie sprawienia pogrzebu dzieci martwo urodzonych /miejsce: 

Szpital Powiatowy w Więcborku/. W tym dniu Burmistrz odbył również spotkanie z Dyrektor 

BOOS w Więcborku, które dotyczyło miedzy innymi złożonych wniosków na przyznanie 

nagród Burmistrza nauczycielom placówek oświatowych z terenu gminy Więcbork. Ponadto 

Burmistrz wziął udział w spotkaniu zorganizowanym przez p. Iwonę Kozłowską w temacie 

budowy obwodnicy dla Więcborka. 

04.10.2019r. – ćwiczenia obronne pod kryptonimem „Kobra 19” w Więcborku. Tego dnia 

Burmistrz uczestniczył również w otwarciu wystawy rzeźb autorstwa p. R. S. i malarstwa  

p. W. K /miejsce: MGBP w Więcborku/.  

05.10.2019r. – wspólnie z Przewodniczącą RM w Więcborku oraz Z-cą Urzędu Stanu 

Cywilnego w Więcborku, Burmistrz wziął udział w obchodach 102 urodzinach p. J. J. i 

święcie Patronalnym Domu Seniora mieszczącego się w Klasztorze Sióstr Franciszkanek  

w Więcborku. Następnie Burmistrz wziął udział w dorocznym „Wieczorze Seniora” 
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organizowanym przez PZERiI Zarząd Koła w Więcborku /miejsce: Szkoła Podstawowa nr 1 

w Więcborku/. 

06.10.2019r. – spotkanie z Biskupem Bydgoskim w ramach wizytacji duszpasterskiej  

w Parafii Więcbork. 

07.10.2019r.  – spotkanie z rzeczoznawcami dotyczące wyceny części nieruchomości 

położonej w Wituni – stanowiącej świetlice wiejską tego sołectwa. Podczas spotkania 

omówiono również konieczne procedury do uruchomienia sprzedaży przedmiotowej części 

budynku. W tym dniu podpisana została również umowa na wykonanie remontu ulicy 

Dworcowej w Więcborku z przedstawicielem Firmy Zakład Usług Komunalnych z Nakła 

n./Notecią. Następnie Burmistrz udał się do Kamienia Krajeńskiego, gdzie wziął udział  

w Konwencie Burmistrzów i Wójta powiatu sępoleńskiego. Tematy poruszone w trakcie 

spotkania dotyczyły m.in. założenia dotyczące nowej perspektywy finansowej Regionalnego 

Programu Operacyjnego na lata 2021 -27. 

08.10.2019r. – wraz z Skarbnik Gminy Więcbork, Burmistrz podpisał umowy kompleksowe 

na  dostawę energii elektrycznej, na dwie tłocznie w Runowie Krajeńskim /miejsce: siedziba 

ENEA w Nakle n./Notecią/. Następnie udał się ze Skarbnik Gminy do Torunia, gdzie 

podpisano umowę dotyczącą dofinansowania demontażu, transportu i utylizacji materiałów 

niebezpiecznych zawierających azbest w WFOŚiGW. 

09.10.2019r. – spotkanie ze Starostą Powiatu Sępoleńskiego w sprawie możliwości wynajmu 

pomieszczeń dla organizacji pozarządowych, które obecnie mają swoje biura w baraku przy 

Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Więcborku. Gmina Więcbork przymierza 

się bowiem do rozbiórki ww. baraku. Wstępne uzgodnienia, co do  wynajmu zapadły. Tego 

samego dnia Burmistrz brał udział w spotkaniu zorganizowanym z inicjatywy własnej,  

w temacie nowego systemu odbioru i gospodarowania odpadami komunalnymi /miejsce: 

gabinet Burmistrza Sępólna Krajeńskiego/. Ponadto w tym dniu Burmistrz wziął udział  

w inauguracji roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku /miejsce: CAS  

w Więcborku/. 

10-11.10.2019r. – udział w szkoleniu zorganizowanym przez Lokalną Grupę Rybacką 

dotyczącym Ewaluacji Strategii Rozwoju oraz dyskusji nad wzmocnieniem efektów 

oddziaływania środków Unii Europejskiej dla obszarów zależnych od rybactwa.  W dniu 11 

października Zastępca Burmistrza brał udział w podsumowaniu corocznego konkursu pn.: 

„Estetyka Zagrody Wiejskiej” miejsce: świetlica wiejska sołectwa Borzyszkowo/. 

14.01.2019r. - uroczystość wręczenia nagród Burmistrza Więcborka, nauczycielom  

z placówek oświatowych Gminy Więcbork z okazji Dnia Edukacji Narodowej /miejsce: 

gabinet Burmistrza Więcborka/. 

15.10.2019r. – udział we mszy św., a następnie pochówku dzieci martwo urodzonych na 

cmentarzu komunalnym w Więcborku. W tym dniu Burmistrz odbył także spotkanie  

z dyrektorami gminnych placówek oświatowych orz Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku. Podczas spotkania omówiono sprawy bieżące oraz sytuację  

w związku z zapowiadaną przez Związek Nauczycielstwa Polskiego akcja protestacyjną 

nauczycieli /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/.w tym dniu Zastępca Burmistrza, brał 

udział w spotkaniu Burmistrzów i Wójta oraz pracowników merytorycznych, w sprawie 

nowych regulacji dotyczących gospodarowania odpadami komunalnymi /miejsce: Urząd 

Gminy Sośno/. 
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16.10.2019r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

dotyczącym zagrożenia ASF/miejsce: siedziba Powiatowego Lekarza Weterynarii w Sępólnie 

Krajeńskim/. Tego dnia Burmistrz uczestniczył również w obchodach I urodzin Klubu 

Dziecięcego w Więcborku. 

17.10.2019r. – udział w podsumowaniu ćwiczeń obronnych „Kobra 19”, w Centrum 

Aktywności Społecznej w Sępólnie Krajeńskim, a następnie w posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 

18.10.2019r. – udział w spotkaniu z posłem elektem na Sejm RP, Sekretarzem Stanu  

w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów p. Łukaszem Schreiberem. W tym otwartym spotkaniu 

wzięli udział również: radni RM, Skarbnik Gminy Więcbork, Zastępca Burmistrza 

Więcborka, Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ UM w Więcborku oraz mieszkańcy gminy 

/miejsce: CAS w Więcborku/. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w spotkaniu 

dotyczącym komunikacji publicznej na terenie powiatu sępoleńskiego. Spotkanie maiło na 

celu podsumowanie pierwszego miesiąca funkcjonowania komunikacji publicznej oraz 

wstępne rozliczenia w materii efektywności i rentowności linii komunikacyjnych 

funkcjonujących na terenie powiatu sępoleńskiego /miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie 

Krajeńskim/. 

19.10.2019r. – udział  w zebraniu członków Polskiego Związku Wędkarskiego w Sypniewie 

/miejsce: Remiza OSP w Sypniewie/, a następnie w obchodach 50-lecia pożycia 

małżeńskiego Państwa T. i T. L. w Restauracji „pod Koroną w Więcborku oraz obchodach 

50-lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Zabartowie. 

20.10.2019r. – udział w wydarzeniach związanych z obchodami 100 rocznica istnienia Chóru 

„Lutnia” w Więcborku /msza św., koncert jubileuszowy, wernisaż wystawy „Chór Lutnia  

z Więcborka 1919-2019” połączony z bankietem/. 

23.10.2019r. – spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych p. Edwinem Eckert, 

dotyczące remontu drogi w Pęperzynie. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył  

w spotkaniu związanym z organizacją obchodów 100-lecia istnienia Powiatu Sępoleńskiego  

/miejsce: gabinet Starosty Powiatu Sępoleńskiego/, a następnie w spotkaniu dotyczącym 

organizacji 100-rocznicy powrotu Więcborka do macierzy, które planowane są na 19 stycznia 

2020r. 

24.10.2019r. – podpisanie umowy dotyczącej realizacji inwestycji – przebudowy ulicy 

Wojska Polskiego w Więcborku /Firma z Nakła n./Notecią/ 

25.10.2019r. – udział w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, podczas którego wręczona została 

nagroda ”Krajeński Anioł” mieszkance gminy Więcbork, Prezes Stowarzyszenia „Silni 

Duchem” za działalność na rzecz osób niepełnosprawnych – chorych na stwardnienie 

rozsiane. Tego samego dnia udział w podsumowaniu Projektu realizowanego przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku pn.; „Krajna Haftem Malowana”. Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył w tym dniu w obchodach 50-lecia 

pożycia małżeńskiego Państwa A. W. M. w Restauracji „Pomorzanka” w Więcborku. 

28.10.2019r. – na zaproszenie Sekretarza Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów  

p. Łukasza Schreibera Burmistrz Więcborka wziął udział w spotkaniu połączonym  

z uroczystym obiadem. Samorządowców z części województwa kujawsko-pomorskiego 

zaszczycił swoją obecnością Premier p. Mateusz Morawiecki. Podczas spotkania rozmawiano 

o wyzwaniach stojących przed Polską oraz przez samorządami w najbliższych latach. 
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Poruszono także tematy związane z finansowaniem oświaty, drogami gminnymi  

i inwestycjami w infrastrukturę sportową.  

29.10.2019r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku, gdzie omówiono sprawy bieżące, w tym przede wszystkim wyniki finansowe 

Spółki za trzy kwartały 2019r., a także stan przygotowania do sezonu grzewczego i wyzwania 

stojące przez Spółka w kolejnych latach. 

30.10.2019r. – wręczenie listu gratulacyjnego oraz pamiątkowe prezenty zawodniczce Klubu 

Sportowego MGLKS „GROM” W. G. sekcja podnoszenia ciężarów, która podczas ostatnich 

Mistrzostw Polski do lat 15, zdobyła brązowy medal /miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka/. 

Ad. 8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda złożył interpelację w sprawie rozważenia przez Burmistrza 

Więcborka w porozumieniu ze Starostą Powiatu Sępoleńskiego i zainteresowanymi 

rodzicami, możliwości dowozu uczniów szkół ponadpodstawowych w ramach istniejącej 

sieci komunikacyjnej. 

2. Radny Władysław Rembelski zwrócił się z prośbą o dokonanie wycinki trzech drzew 

znajdujących się na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku, w sektorze 11. Świerki 

uniemożliwiają utrzymanie ładu i porządku w miejscu pochówku. 

3. Radna Beata Lida  wnioskowała o wpisanie do planu budżetu Gminy Więcbork na rok 

2020 wykonania dokumentacji kosztorysowej na przebudowę świetlicy wiejskiej sołectwa 

Pęperzyn. Przedmiotem dokumentacji miałaby być dobudowa zaplecza socjalnego. 

Obecne usytuowanie – wielopoziomowe, powoduje utrudnienia komunikacyjne i jest 

barierą dla osób niepełnosprawnych. 

 Wnioskowała o umieszczenie w planie budżetu Gminy Więcbork na rok 2020 wykonania 

oświetlenia przy ul. Janusza Korczaka w Więcborku. Odcinek tej ulicy nie posiada 

oświetlenia ulicznego, co stanowi poważne utrudnienie dla mieszkańców i dzieci 

zamieszkujące „Domy dla Dzieci” poruszających się w tej lokalizacji, w godzinach 

porannych i wieczornych. 

 Wnioskowała o wpisanie do planu budżetu Gminy Więcbork na rok 2020, wykonania 

oświetlenia ulicznego w miejscowości Zabartowo – od skrzyżowania drogi wojewódzkiej 

nr 241 wzdłuż drogi utwardzonej przy cmentarzu. Brak oświetlenia powoduje utrudnienia 

w poruszaniu się mieszkańców, w godzinach porannych i wieczornych. 

4. Radna Brygida Migawa interpelowała w sprawie wykonania dokumentacji projektowej 

wraz z budowa zbiornika retencyjnego na działce znajdującej się za WDK w Sypniewie. 

Aktualny stan kanalizacji deszczowej z ujęciem do studni na ul. Kwiatowej nie sprawdza 

się w trakcie ulewnych deszczy i powoduje zalewanie okolicznych posesji oraz utrudnia 

przejazd droga wojewódzką. 

 W celu poprawy bezpieczeństwa pieszych i dzieci uczęszczających do przedszkola  

w Sypniewie Radna wnioskowała o zwrócenie się do Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Bydgoszczy w sprawie montaży sygnalizacji świetlnej ostrzegawczej z pomiarem 

prędkości, w obrębie przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 189, na wysokości 

Przedszkola i ul. Strażackiej w Sypniewie. 

 

 

Powyższe interpelacje złożone zostały przez radnych na piśmie i przekazane Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Więcborku. 
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Ad.9 Informację o realizowanych przez Instytucję zadaniach w tym o inwestycji dotyczącej 

budowy ścieżki rowerowej na odcinku Runowo Krajeńskie – Więcbork przedstawił 

Podleśniczy Nadleśnictwa w Runowie Krajeńskim p. Marcin Bujewski. 

 

Punkt dotyczący budowy ścieżki rowerowej i zagospodarowaniem lasów został 

przedstawiony radnym w postaci prezentacji multimedialnej, a szczegółowy plan sytuacyjny 

planowanej inwestycji omówiony przez prelegenta. Według planu ścieżka rowerowa ma 

zawierać następujące elementy: 

 wieża widokowa o konstrukcji drewnianej, zlokalizowana 10-15m od linii brzegowej 

jeziora, na wywyższeniu; dojście do niej będzie stanowiła ścieżka o szerokości 1m 

wyłożona kostką brukową; dodatkowo przy wieży zlokalizowana zostanie drewniana 

siłownia napowietrzna /obiekt zostanie wyposażony w monitoring/, 

 wcięcie w skarpie, na której zlokalizowane zostaną ławki widokowe oraz za zgoda 

odpowiednich organów w planach jest budowa małego pomostu, 

 wiata informacyjna, która zwierać będzie ogólne informacje i plan sytuacyjny obiektów 

turystycznych zlokalizowanych w regionie 

 miejsce wypoczynku przy skarpie znajdującej się przy plaży /trzy ławeczki+ tablice 

informacyjno-rekrutacyjne/ 

 wiata przy mostku kolejowym /ławki, tablice informacyjne oraz ścieżka z kostki 

brukowej/ 

 miejsce wypoczynku wyposażone w ławo-stoły i tablice informacyjne, 

 miejsce zlokalizowane przy szkółce edukacyjnej – jako punkt typowo edukacyjny, 

wyposażony w zadaszone miejsce na ognisko dla 40-50 osób, miejsce do ćwiczeń – 

metalowa siłownia, monitoring/obiekt będzie ogrodzony, 

 przy szosie pęperzyńskiej planowana jest wycinka świerków zlokalizowanych przy 

mostku i wykonanie dodatkowego parkingu. 

Jeżeli chodzi o ścieżki pieszo-rowerowe, to w chwili obecnej rozpoczęto prace od granic 

Nadleśnictwa, przy Firmie SBN, do wysokości ronda. Wycięto drzewa na szerokości, na 

której posadowiona zostanie ścieżka z kostki brukowej /kostka bezszwowa/. W późniejszym 

czasie planowane jest wykonanie ścieżki od wysokości ronda przy cmentarzu komunalnym do 

Zakładu „Gabi-Bis” i od tego Zakładu przez las do wieży widokowej i plaży. Uzupełnieniem 

ścieżki będą urządzenia turystyczne położone przy dojazdach pożarowych, wykonanych  

z tłucznia. 

 

Podleśniczy przy okazji wystąpienia przekazał informacje bieżące dotyczące lasu,  

a mianowicie wspomniał o nadal obowiązującym czasowym zakazie wstępu dl lasu  w prawie 

wszystkich nadleśnictwach z wyjątkiem Leśnictwa Chłopigost, Nowy Dwór i Dąbie. Stan 

prac związany z uprzątnięciem skutków klęski dotyczący pozyskania drewna wynosi ponad 

90%. Od początku tych prac pozyskano ponad 600 tysięcy m³ drewna. W ostatnim tygodniu 

na terenie gminy miała miejsce submisja drewna szczególnie cennego – surowiec dębowy 

pochodzący z kilkunastu nadleśnictw Lasów Państwowych w Toruniu. Średnia cena z 1m³ 

drewna wyniosła 2.600,00 zł. 

 

Ponadto w trakcie omawiania tego punktu porządku obrad obecni zaproszeni zostali na 

kolejną edycję Projektu „Wspólnie dla Lasu” w ramach której prowadzona jest akcja sadzenia 

drzew. W tym roku sadzenie odbywać się będzie na terenie Leśnictwa Dąbrowice, koło 

Mroczy, w dniach 7-9 listopada 2019.  
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, czy droga odm punktu 1-5 na mapce 

poglądowej będzie utwardzona bolbrukiem. 

 

Podleśniczy odpowiedział, że tak na tym odcinku będzie położony bruk, natomiast od 5-7 

będzie to nawierzchnia z tłucznia.  

 

 

Radny Jan Antczak w imieniu mieszkańców gminy Więcbork chciałby bardzo podziękować 

Nadleśniczemu i podległym mu służbom za taka inicjatywę. Wszystkich bardzo cieszy fakt, 

że taka inwestycja będzie realizowana. 

 

Burmistrz Więcborka prosił Podleśniczego o przekazanie wyrazów uznania. Podkreślił, że 

niejednokrotnie w swoich wystąpieniach relacjonujących działania podejmowane między 

sesjami, wspominał o spotkaniach roboczych z Nadleśniczym p. Kamilem Walenciukiem. 

Współpraca na tej linii jest czystą przyjemnością, a przede wszystkim jest bardzo efektywna. 

Nadleśniczy dostrzega potrzeby nie tylko związane z gospodarowaniem zasobami Lasów 

Państwowych, ale również widzi w tym wszystkim człowieka, mieszkańca gminy Więcbork, 

korzystającego z zasobów leśnych  i za to należą się mu szczególne podziękowania. Kończąc 

stwierdził, że chciałby, aby dalsza współpraca pomiędzy Gminą Więcbork, a Nadleśnictwem 

Runowo, czy też Burmistrzem, a Nadleśniczym, układała się tak pomyślnie, jak do tej pory. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10 Informację o stanie dróg powiatowych na terenie gminy Więcbork i planowanych 

zadaniach inwestycyjnych dotyczących tych dróg przedstawił Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim p. Edwin Eckert. 

 

Informacja przedstawiona została w formie prezentacji multimedialnej. 

 

 63km dróg powiatowych na terenie gminy Więcbork 

 ponad 53km dróg powiatowych na terenie gminy Więcbork ma nawierzchnię bitumiczną 

 2 km dróg utwardzonych żużlem  

 8 km dróg gruntowych  

 1 obiekt mostowy – Orla - Plebanka 

 37 przepustów drogowych 

Zadania inwestycyjne: 

 budowa komunikacyjnych ciągów pieszych realizowane przez ZDP wspólnie  

z samorządem gminy Więcbork w proporcji finansowania 50%/50%, 

 wykonanie III etapu chodnika w Zakrzewku /niecałe 60m/, 

 dokończenie nawierzchni chodnikowej w miejscowości Borzyszkowo, 

 kolejny etap drogi Sypniewo-Borzyszkowo na odcinku Runowo-Krajeńskie – Zgniłka 

486m, 

 planowana przebudowa drogi Nowy Dwór – Witunia – Więcbork /obecnie trwają prace 

projektowe/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wojciech Janicki  rozumiał, że I etap wykonanej nawierzchni Więcbork – Nowy 

Dwór nie zwiera jeszcze warstwy ścieralnej, czyli nie został on jeszcze zakończony. 
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I etap został zakończony poprzez wykonanie podbudowy zasadniczej – Dyrektor ZDP. 

 

Radny przyjął zatem, że w najbliższym czasie pojawi się tam warstwa ostateczna – ścieralna. 

 

Tak należy to interpretować, ale jeżeli się ona tam pojawi to docelowo. Na pewno jednak nie 

pojawi się w tym roku. Projekt, o którym była mowa w wystąpieniu jest tworzony po to, by ta 

dokumentacja była przedmiotem aplikacji do Funduszu Dróg Samorządowych - Dyrektor 

ZDP. 

 

Radny Janicki zastanawiał się, czy nie lepiej byłoby wykonać krótszy odcinek drogi,  

a zakończyć go ostatecznie warstwą ścieralną. 

 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że za te pieniądze które były na wykonanie przedmiotowego 

odcinka byłoby bez sensu. 

 

Radny Janicki stwierdził, że konkluzja jaka nasuwa się po wystąpieniu Dyrektora jest taka, 

że jest bardzo dużo potrzeb i bardzo mało środków na ich realizację. Natomiast osobiście 

odbiera to w ten sposób, że droga zrobiona została „po łepkach” i należy się cieszyć, ze nie 

ma dziur. W ramach reklamacji droga została „załatana kleksami” i tak będzie to, jak mniema 

wykonywane po każdej zimie. Uważał, że gdyby warstwa ścieralna położona była od razu nie 

byłoby dodatkowych kosztów związanych z koniecznością uzupełniania ubytków. 

 

Dyrektor ZDP zapewnił, że o żadnych dodatkowych kosztach nie ma mowy. Napraw 

dokonuje wykonawca. Osobiście uważał, że efekt uzyskany na tej drodze jest duży. Podał też 

przykład drogi relacji Sypniewo – Borzyszkowo, jako obiektu, który jest w ciągłej budowie 

/11 etapów wykonanych/.  

 

Radny Janicki porównał wykonanie drogi o której mowa z ta wykonana przy markecie  

w Wituni, wskazując że różnica na korzyść tej drugiej kolosalna.   

 

Droga przy markecie /niecałe 60m/ została zrealizowana kosztem i staraniem inwestora. 

Odcinek został rozebrany w całości do podłoża rodzimego, wykorytowane, pogłębione, 

zabudowane. Koszt na pewno wyższy niż 500.000,00 zł wydatkowane z budżetu ZDW  

i Gminy Więcbork. W tym przypadku ZDP jedynie nadzorował wykonanie drogi – mówił 

Dyrektor ZDP. 

 

Radny Jacek Kabattek stwierdził, że wizja budowy drogi do Nowego Dworu wydaje się 

bardzo futurystyczna, ale część dotycząca ominięcia wiaduktu bardzo mu się podoba. Będąc 

przy głosi podziękował również za zrealizowaną interpelację dotyczącą podstawienia lustra 

drogowego w Zakrzewku. 

 

Radny Stanisław Piłka podziękował z kolei za wykonanie ostatniego etapu drogi Sypniewo-

Borzyszkowo. Stan tej drogi był już naprawdę fatalny, a dziś rolnicy mogą w niej w pełni 

koszt stać.  

 

Radna Beata Lida pytała, czy nastąpi zwrot kosztów od Marszałka za użytkowanie drogi 

Zabartowo - Pęperzyn – Śmiłowo w trakcie realizacji przebudowy mostu na rzece Orla. 

 

Nie – odpowiedział Dyrektor ZDP. 
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Radna Dorota Wnuk poruszyła temat zakrzewień poboczy dróg w tym drogi z Więcborka 

do Jastrzębca, Więcborka do Suchorączka, Jastrzębca do Wielowicza. Chciała wiedzieć, czy 

jest szansa na to, by w najbliższym czasie te zakrzewienia zostały usunięte. Dodatkowo 

należałoby również w trakcie prac uwzględnić zebranie poboczy. 

 

Przewodnicząca RM niejako nawiązując do wypowiedzi radnej poprosiła o wyświetlenie na 

ekranie kilku wcześniej przygotowanych zdjęć prezentujących drogi powiatowe na terenie 

gminy Więcbork. Z informacji uzyskanej od Dyrektora wynika, że na terenie gminy 

Więcbork ZDP wykonał dwa chodniki i jedną drogę ok. 500m, przy czym droga wykonywana 

była przy współudziale finansowym Gminy Więcbork. Na terenie gminy Więcbork drogi 

wyglądają, jak wyglądają i praktycznie w zakresie poprawienia sytuacji nie dzieje się nic. 

Nawierzchnie tych dróg są w opłakanym stanie, stąd zaproszenie na sesję Dyrektora w celu 

uzyskania informacji, czy w najbliższym czasie na terenie gminy Więcbork planowane są 

jakieś inwestycje na ww. nawierzchniach. Zakrzewienia, które uwidocznione były na 

zdjęciach, to zaniedbania kilku lat nie tylko ostatniego roku. Jeżeli chodzi o drogie Więcbork 

– Nowy Dwór i dalej, to zapewne w najbliższym czasie nie ma szans na jej zrobienie przez 

Powiat z racji realizacji przez Jednostkę planu naprawczego. Niemniej chciałaby uzyskać 

informację, czy na terenie gminy Więcbork jakakolwiek z dróg, będzie wpisana do budżetu na 

rok 2020 lub Wieloletniej Prognozy Finansowej, jako remont lub budowa. 

 

Dyrektor ZDP podał, że do tematyki wskazanej w zaproszeniu podszedł w sposób 

pragmatyczny omawiając stan techniczny dróg taki, jaki jest on w rzeczywistości. 

 

Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego zabierając głos stwierdził, że stan dróg gminnych, 

powiatowych, a także wojewódzkich wygląda niestety podobnie. Przypomniał, że dopiero od 

czasu nawałnicy, funkcjonuje dofinansowanie z budżetu Państwa do remontów dróg, i za te 

środki można to realizować. Żeby daną drogę wykonać musi być przygotowana 

dokumentacja. Taka dokumentacja na odcinek drogi Więcbork – Nowy Dwór jest w trakcie 

opracowywania i sądzi, że za dwa lata ta doga będzie realizowana. Mówił też, że nie 

zasłaniałby się programem naprawczym, gdyż Powiat realizując ten program znalazł się na 

dziewiątym miejscu w kraju, wśród powiatów, jako ten który wydal najwięcej pieniędzy na 

inwestycje na jednego mieszkańca. Poza tym za oczywiste uznał fakt, że w ostatnich latach 

wszystkie środki przekazywane były na dofinansowanie inwestycji drogowych, na które 

Powiat uzyskał dofinansowanie z tytułu nawałnicy /80% do inwestycji drogowej/. Droga do 

Nowego Dworu jest w planie zadań do realizacji i bezwzględnie będzie to realizowane. Po 

wykonaniu stosownej dokumentacji Powiat będzie składał wniosek do Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego o dofinansowanie tej inwestycji. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 11 Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny (2018/19) 

omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta 

Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM 

oraz na stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych 
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Ad.12 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych 

Rady Miejskiej przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna 

Łańska. 

 

Zgodnie z art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (Dz. U.  

z 2019r. poz. 506 z późn. zm) radny i wójt składają pierwsze oświadczenie majątkowe  

w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, kolejne oświadczenia majątkowe są składane 

przez radnego i wójta co roku do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku 

poprzedniego, oraz na 2 miesiące przed upływem kadencji. 

 

Radni w składzie: Jan Antczak, Wojciech Janicki, Jacek Kabattek, Beata Kopta, Natasza 

Ksobiak, Beata Lida, Mateusz Łański, Brygida Migawa, Stanisław Piłka, Władysław 

Rembelski, Henryk Szwochert, Stanisław Wegner, Andrzej Wenda i Dorota Wnuk, złożyli 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku oświadczenia  majątkowe w 2 egzemplarzach 

dwukrotnie: tj. pierwsze w terminie 30 dni od daty złożenia ślubowania i kolejne  w terminie 

do 30 kwietnia 2019r. za rok poprzedni tj. 2018 wraz z kserokopią zeznania podatkowego za 

rok 2018,  

 

Powyższe oświadczenia złożone zostały w ustawowym terminie i po analizie polegającej na 

porównaniu ich treści z załączonymi kserokopiami zeznań podatkowych PIT przesłane do 

właściwego miejscowo Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. 

 

W dniu  9 października 2019r. i 11 października 2019r. do Rady Miejskiej w Więcborku 

wpłynęły pisma Naczelnika Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim z informacją  

o dokonanej analizie powyżej ww. oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej  

w Więcborku. Uwagi zawarte w powyższej korespondencji dotyczyły radnych: Jana Antczak, 

Jacka Kabattka, Mateusza Łańskiego, Stanisława Piłka, Andrzeja Wendy, Nataszy Ksobiak, 

Beaty Lidy. 

 

Nieprawidłowości dotyczyły: 

 wskazania jedną kwotą przychodu i dochodu z tytułu prowadzonego gospodarstwa 

rolnego, 

 błędnego wskazania, bądź nie wskazania miejsca położenia posiadanych nieruchomości, 

 nie uzupełniono określonego punktu oświadczenia majątkowego.  

 

W powyższych przypadkach radni złożyli stosowne sprostowania. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku złożyła swoje oświadczenia  

w oznaczonym terminie przedkładając je Wojewodzie Kujawsko – Pomorskiemu. 

Służby podległe Wojewodzie po weryfikacji dokumentów stwierdziły następujące 

uchybienia: 

 brak wskazania czy zasoby pieniężne stanowią majątek odrębny, czy wchodzą  

w skład małżeńskiej wspólnoty majątkowej, 

 nie wpisano działki pod domem mieszkalnym wymienionym w pkt. II.1 (powierzchnia 

wartość, tytuł prawny), 

 w części A pkt. VIII nie określono czy dochody stanowią majątek odrębny, czy wchodzą 

w skład  małżeńskiej wspólnoty majątkowej, 

 w części A pkt. X nie wskazano kwot początkowych zaciągniętych kredytów. 
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W przypadku Przewodniczącej RM, Wojewoda po analizie oświadczenia wskazał na drobne 

niedopatrzenia w postaci braku wskazania funkcji z jaka związane jest składanie 

oświadczenia i wielkości działki pod domem mieszkalnym. 

 

Radni  zostali poinformowani o  uchybieniach i złożyli stosowne sprostowania. 

Ad.13 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez kierowników jednostek gminnych przekazał Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

Na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Więcborka 

przedkłada Radzie Miejskiej informację o:  

1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie; 

2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz 

z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia; 

3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. 

 

Burmistrz Więcborka działając na podstawie art. 24 h ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506, z późn. zm.) dokonał analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych, złożonych przez Zastępcę Burmistrza, Skarbnika 

Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych, osoby wydające decyzje administracyjne w 

imieniu Burmistrza.  

Analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych dokonano poprzez porównanie 

ich treści oraz załączonej kopii zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym 2018 według stanu na dzień 31 grudnia 2018 roku z treścią oświadczeń 

majątkowych złożonych na dzień 31 grudnia 2018 roku.  

 

Oświadczenia majątkowe wraz z kopią PIT złożyły następujące osoby  

1. Bąk Michał, 

2. Dropinska Małgorzata, 

3. Fifielski Tomasz, 

4. Jurgielska Grażyna, 

5. Kiestrzyn Beata, 

6. Kriese Piotr, 

7. Kruk Alina, 

8. Kubiak Adam Stanisław, 

9. Masztakowski Jacek, 

10. Minster Urszula Irena, 

11. Pankanin Anna Maria, 

12. Panknin Gabriela, 

13. Piekałkiewicz – Geruzel Ludmiła, 

14. Siekierka Tomasz, 
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15. Sobecka – Gruszczyńska Ilona, 

16. Sobiech Izabela Alina, 

17. Soja – Tońska Joanna, 

18. Szmaglińska Izabela, 

19. Trzósło Sylwester 

20. Tusznio Krystyn, 

21. Zawidzka Danuta Ewa. 

Informacja o osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po 

terminie 

Wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego dokonały tego w 

ustawowym terminie tj. do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia 2018 roku. 

 

Nieprawidłowości stwierdzone w złożonych oświadczeniach majątkowych  

W złożonych oświadczeniach majątkowych stwierdzono nieprawidłowość wskazane pismem 

Naczelnika Urzędu Skarbowego w Sępólnie Kraj. Nr 0423-SKA.4006.29.2019 z dnia 8 

października 2019 r. 

Nieprawidłowości dotyczyły oświadczeń majątkowych następujących osób: 

1. Bąk Michał, 

2. Fifielski Tomasz, 

3. Jurgielska Grażyna, 

4. Trzósło Sylwester 

Nieprawidłowości dotyczyły prze wszystkim wpisania w niewłaściwą pozycję adresu 

posiadanych nieruchomości oraz w jednym przypadku wpisania jedną kwotą przychodu i 

dochodu. 

Powyższe nieprawidłowości zostały usunięte i wraz z podpisanymi wyjaśnieniami oraz 

korektami oświadczeń przesłane do Urzędu Skarbowego w Sępólnie Kraj. 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia-schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi, niebędącymi jednostkami organizacyjnymi gminy 

Więcbork, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia osobom 

bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na terenie gminy Więcbork 

przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku  

p. Tomasz Siekierka. 

 

Na podstawie art. 17 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy do zadań własnych 

gminy o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielanie schronienia, osobom 

tego pozbawionym. Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy 

społecznej rada gminy jest upoważniona do ustalenia w drodze uchwały, w zakresie zadań 

własnych, szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia.  

W myśl art. 51 ust. 4 i ust. 5 wyżej wymienionej ustawy schronisko dla osób bezdomnych 
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oraz schronisko dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi zalicza się do ośrodków 

wsparcia. Ustawą z dnia 19 lipca 2019r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy  

o ochronie zdrowia psychicznego która weszła w życie z dniem 4 października 2019r., 

wprowadzony został do art. 97 ust. 1a ustawy o pomocy społecznej, który reguluje odpłatność 

osób bezdomnych skierowanych do schroniska dla osób bezdomnych albo schroniska dla 

osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi w przypadku, gdy ich dochód nie przekracza 

kryterium dochodowego, stąd konieczność zmiany dotychczas obowiązującej uchwały  

w zakresie zasad ponoszenia odpłatności. W związku z powyższym, należało ustalić zasady 

ponoszenia odpłatności przez osoby bezdomne, którym udzielono schronienia, zgodnie  

z obowiązującym brzmieniem art. 97 ust. 1a ustawy o pomocy społecznej. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

Ad.15-21 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminy Więcbork oraz 

zagospodarowania przestrzennego gminy Więcbork omówił Kierownik Referatu UM  

w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

 

a) w sprawie nadania nazwy „Wiatrakowa” ulicy w Wituni. 

 

Z uwagi na fakt, iż działki nr 526/10 i 539/1 obręb Witunia stanowią własność osób 

fizycznych - uzyskano ich pisemną zgodę na nadanie nazwy ulicy. Podjęta uchwała pozwoli 

na określenie danych adresowych budynków położonych przy przedmiotowej ulicy.  

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy  

ul. Przemysława II w Więcborku. 

 

Sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnym 235 obręb Więcbork 1 nastąpi w drodze 

przetargu ustnego nieograniczonego. Zgodnie z obowiązującym miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego między ulicami Gdańską i I Armii 

Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta Więcbork zatwierdzonym uchwałą  

nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28.06.2007r. powyższa działka położona 

jest w obszarze oznaczonym symbolem 22 MN,U – teren zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej i usług nieuciążliwych. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji 

dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. 
 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości stanowiących 

własność Skarbu Państwa przez Gminę Więcbork. 

 

Gmina Więcbork jest użytkownikiem wieczystym działek nr 175/1 i 286/1 obręb Więcbork  

2 stanowiących ul. Dworcową w Więcborku, jednakże właścicielem nieruchomości jest Skarb 

Państwa. Gmina Więcbork wystąpiła do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z wnioskiem  

o komunalizację przedmiotowych nieruchomości. Wojewoda wszczął postępowanie i poprosił 

o uzupełnienie wniosku o uchwałę Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości. Zatem podjęcie przedmiotowej uchwały w tej sprawie jest 

uzasadnione i konieczne. 
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Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

d) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości stanowiących 

własność Skarbu Państwa przez Gminę Więcbork. 

 

Gmina Więcbork w związku z koniecznością uregulowania stanu prawnego nieruchomości 

zamierza złożyć do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego wniosek w sprawie komunalizacji 

przedmiotowych nieruchomości. Nieruchomości stanowią drogi w liczbie 37 w miejscowości 

Witunia, gm. Więcbork. Niezbędnym załącznikiem do wniosku jest uchwała Rady Miejskiej 

w Więcborku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. Zatem podjęcie 

przedmiotowej uchwały w tej sprawie jest uzasadnione i konieczne. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

e) w sprawie wprowadzenia zmian w aglomeracji Więcbork. 
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Zmienia się uchwałę Nr XIV/300/15 Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego z dnia 

23 listopada 2015r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Więcbork w ten sposób, że § 1 

otrzymuje brzmienie: „Wyznacza się aglomerację Więcbork o równoważnej liczbie 

mieszkańców (RLM) 9 692 z oczyszczalnią ścieków zlokalizowaną na terenie miejscowości 

Runowo Młyn, której obszar obejmuje miejscowości: Więcbork, Sypniewo, Runowo 

Krajeńskie, Nowy Dwór, Pęperzyn, Śmiłowo, Suchorączek, Witunia.” 
 

Zmiana dotychczas Obowiązującego Planu Aglomeracji wymuszona została aktualizacją tzw. 

Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Aby Gmina mogła aplikować  

w latach kolejnych o środki unijne ww. zmiana jest konieczna. Zmiana polegała na 

zwiększeniu zasięgu terenów o część miejscowości Suchorączek, Witunię /II etap kanalizacji/ 

oraz o ulicę Złotowską i Kościuszki w Więcborku. 

 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

f) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w rejonie 

ulicy Powstańców Wielkopolskich działki nr 158/7, 168/10 i 158/11 w Więcborku, gmina 

Więcbork. 

 

Projekt obejmował tereny znajdujące się we władaniu Gminy Więcbork. Gmina Więcbork  

w roku 2016 przystąpiła do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Po przeprowadzeniu procedury tj. wyłożeniu do publicznego wglądu, 

uzgodnieniu z jednostkami opiniującymi, kolejnym etapem jest uchwalenie planu 

zagospodarowania. W wyniku opracowania powstanie siedem działek budowlanych  

z przeznaczeniem na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 
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Na sali 15 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymała się od głosu - 1 radna 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

g) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w rejonie 

ulicy Brzozowej działki nr 58, 59, 62, 63 i 64 w Więcborku, gmina Więcbork. 

 

W roku 2016 Gmina Więcbork wywołała również uchwałę dotyczącą opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w rejonie ulicy 

Brzozowej w Więcborku. Po przeprowadzeniu procedury tj. wyłożeniu do publicznego 

wglądu, uzgodnieniu z jednostkami opiniującymi, kolejnym etapem jest uchwalenie planu 

zagospodarowania. W wyniku opracowania powstanie ok. piętnaście działek budowlanych  

z przeznaczeniem na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną bez usług. 

 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.22-23 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie 

gminy Więcbork przedstawił Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 
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a) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Więcbork. 

 

Projekt przedłożony został w związku ze zmianą ustawy o utrzymaniu i czystości w gminach 

z dnia 22 sierpnia br. Zasadnicza zmiana polega przede wszystkim na tym, że według nowych 

zapisów wszyscy mieszkańcy zobowiązani są do prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów. 

Jeśli nie będzie prowadzona selektywna zbiórka, na mocy odrębnej uchwały stawka będzie 

podwyższona razy dwa, trzy bądź czterokrotnie, a decyzja co do tego będzie należała do Rady 

Gminy. Pozostałe zmiany to: 

 odbiór odpadów z nieruchomości jednorodzinnych oraz do siedmiu lokali w okresie od 

1kwietnia do 1 października prowadzony będzie 2 razy w miesiącu /do tej pory raz  

w miesiącu/, 

 zapis o możliwości kompostowania bio odpadów na nieruchomościach jednorodzinnych  

 

Nowe Rozporządzenie w zakresie gospodarki odpadowej wskazuje że od 1 stycznia 2020 – 

2024 poziom recyklingu ma wynosić 50%. 

 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otwierając dyskusję ponowiła prośbę skierowaną do Kierownika 

również na posiedzeniu Komisji, o to by te wszystkie najważniejsze informacje z zakresu 

gospodarki odpadami, które przekazane zostały radnym, trafiły również do mieszkańców 

gminy Więcbork. 

 

Kierownik Referatu UM zapewnił, że już przystąpiono do przygotowania stosownej ulotki 

informacyjnej w przedmiotowym zakresie, która trafi do mieszkańców gminy Więcbork. 

 

Radna Beata Lida poprosiła o weryfikację tematu związanego z utylizacją siatek i folii 

odbieranych od rolników. Z tego, co usłyszała od Kierownika na posiedzeniu Komisji nie ma 

w tym zakresie możliwości, natomiast jest mnóstwo pytań właśnie od rolników, którzy nie 

wiedzą co z tego typu odpadami zrobić. Chciałaby, aby to zagadnienie zostało wzięte pod 

uwagę, bo obawa się, że śmieci te mogą potem zalegać w przydrożnych rowach, czy w lasach. 

 

Kierownik Referatu UM powiedział, że ustawodawca zobowiązał samorządy do 

umieszczenia na stronie internetowej adresy i punkty odbioru takich odpadów. W tej chwili 

zbierane są informacje i adresy miejsc, gdzie można byłoby je przekazywać. Jest mały 

problem, gdyż firmy, które zajmowały się tym do tej pory, już takich usług nie świadczą  

z uwagi na brak rentowności zbycia. Wychodząc naprzeciw potrzebom rolników, 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu ogłosił dla nich 

za pośrednictwem samorządów konkurs. Gmina do dnia 20 grudnia winna złożyć wniosek  

i zbierać tą folię, a następnie przekazywać ją dalej, ale musi znaleźć przedsiębiorcę, który 

będzie wykonawcą zadania. Dofinansowanie wynosi 100%, ale nie więcej niż 500,00 zł do 

tony.  Na dziś przedsiębiorcy mówią o kwocie 1000,00 zł – 1.500,00 zł. Gmina w miesiącu 

listopadzie chce wykonać inwentaryzację tych odpadów, aby móc wystąpić o te środki  

i będzie szukała wykonawcy, który za te 500,00 zł  za tonę zrealizuje zadanie. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję w temacie i zarządziła głosowanie. 
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Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymali się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

 

Projekt tej uchwały uszczegóławia zapisy, które znajdują się w Regulaminie. Mówi głównie  

o obowiązkach właścicieli w tym o podziale na konkretne odpady i przyporządkowaniu ich do 

worków określonego koloru oraz o sposobie zagospodarowania pozostałych odpadów. 

Wskazuje również na możliwość odstawiania odpadów do Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów, który znajduję się w Dalkowie. Nowością w tej uchwale jest wskazanie sposobu 

zagospodarowania odpadów medycznych /igły, strzykawki/. W tym przypadku, podobnie, jak 

ma to miejsce z przeterminowanymi lekami, będzie możliwość wrzucania tych odpadów do 

specjalnych pojemników umieszczonych w aptekach oraz na PSZOK. Materiały budowlane – 

odpady do 200 kg  można przywozić na PSZOK, większe ilości za dodatkowa odpłatą 

również na PSZOK. Oba wywołane projekty uchwał zostały uprzednio pozytywnie 

zaopiniowane przez Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Pytań nie było 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymali się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Ad.24-25 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 
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a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 1.500,00 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny od Nadleśnictwa Runowo Kraj. dla sołectwa Runowo 

Kraj. na zakup materiałów do remontowanego chodnika we wsi. Po stronie wydatków zmiany 

zostały ujęte w rozdziale 60016 w §4210. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 92695§0950 o kwotę 500,00 zł  

w związku z otrzymaniem odszkodowania od ubezpieczyciela sprawy szkody w oświetleniu 

ulicznym na plaży miejskiej w Więcborku. Po stronie wydatków zmiany zostały ujęte w tym 

samym rozdziale w §4270. 

3. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0760 o kwotę 3.500,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 75085§0970 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75616§0500 o kwotę 33.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- 75621§0020 o kwotę 15.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

- 75814§0920 o kwotę 43.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

- 80101§0750 o kwotę 400,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach oświatowych), 

- 80103§0660 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

- 80103§0670 o kwotę 4.500,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w placówkach wychowania przedszkolnego), 

- 80104§0840 o kwotę 100,00 zł (wpływy ze sprzedaży złomu) 

- 85202§0970 o kwotę 1.900,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 85502§2360 o kwotę 3.600,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej). 

- 92695§0830 o kwotę 2.550,00 zł (wpływ z usług wynajmu sprzętu wodnego i za 

udostępnienie pola namiotowego i toalety). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

4. Dokonuje się aktualizacji planów finansowych dochodów w projekcie realizowanym  

z udziałem środków z budżetu UE pn.: „Więcborki Przedszkolak” w oparciu o aktualne 

wykonanie (zwiększa się plan w 80103 §2057 o kwotę 51.565,00 zł i jednocześnie zmniejsza 

w 80104 §2057 i §6257 o wskazaną kwotę). 

Ponadto, plan wydatków inwestycyjnych zmniejszony został o kwotę 80.996,00 zł w związku 

z rezygnacją z realizacji w br. dwóch zadań, tj. z: „Modernizacji placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej nr 2 w Więcborku” oraz „Modernizacji pomieszczeń łazienkowych w Szkole 

Podstawowej nr 2 w Więcborku”. Zadania te miały być w całości sfinansowane z środków 

UE stąd dokonano korekty dochodów w rozdziale 80103 §6257 również o kwotę 80.996,00 

zł. Wskazane powyżej zadania inwestycyjne zrealizowane będą w przyszłym roku 

budżetowym. 

5. W rozdziale 01010 w planie finansowym wydatków wprowadza się nowe zadanie 

inwestycyjne pn.: „Remont studni nr 2 na Stacji Uzdatniania Wody w Runowie Krajeńskim” 

o wartości 50.000,00 zł. Zadanie będzie realizowane poprzez zwiększenie udziałów z ZGK 

Sp. z o.o. w Więcborku. 
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6. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 w §6050 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa ul. Runowskiej w Wituni wraz z odwodnieniem” o kwotę 

100.000,00 zł w związku z rozstrzygnięciem przetargu na wykonawcę tego zadania  

i uzyskaniem niższej kwoty za jaką zaplanowane na ten rok odwodnienie tej ulicy zostanie 

wykonane. Środki te przeznacza się na wykonanie ostatniego odcinka remontu ul. Strzeleckiej 

i wykonanie kolejnego odcinka remontu chodnika na ul. Dworcowej w Więcborku. 

7. Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym wydatków w związku ze zwiększeniem 

kwoty bazowej stanowiącej podstawę naliczenia odpisu na ZFŚS w następujących pozycjach: 

- w rozdziale 60016 §4440 o kwotę 130,00 zł, 

- w rozdziale 60095 §4440 o kwotę 400,00 zł, 

- w rozdziale 75023 §4440 o kwotę 600,00 zł, 

- w rozdziale 90002 §4440 o kwotę 40,00 zł, (w tej pozycji dokonano kompensaty 

zwiększenia planu z korektą §4010). 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60095 w §4010 o kwotę 50.000,00 zł 

w związku z koniecznością na utrzymania odpowiedniego poziomu zatrudnienia 

pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania zaplanowanych 

prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

9. W rozdziale 70005 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

- zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 2.000,00 zł w celu zakupu materiałów do 

wykonania koniecznych napraw przy budynku mieszkalnym gminnym w Więcborku na ul. 

Krótkiej 2, 

- zmniejsza się plan finansowy w §4270 o kwotę 26.000,00 zł celem sfinansowania opisanego 

poniżej nowego zadania inwestycyjnego, 

- wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż kotła olejowego c.o.  

w budynku mieszkalnym gminnym w Więcborku przy ul. Gdańskiej 13” o wartości 26.000,00 

zł. 

10. Dokonuje się aktualizacji planów finansowych wydatków w rozdziale 85506 projekcie 

realizowanym z udziałem środków z budżetu UE pn.: „Więcborki Maluszek”. Zmiany 

dotyczą przesunięć pomiędzy §4047 i 4309 a §4017 i 4289 o łączną kwotę 850,00 zł celem 

lepszej realizacji projektu. 

11. W rozdziale 75085, dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt. 4 i 10 uzasadnienia, 

dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

12 W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 51.130,00 zł. Są to wydatki 

związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji stanowiąca  

o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90015 w §4270 o kwotę 26.100,00 zł 

celem zakupu usług remontowych oświetlenia przy przejściach dla pieszych w Więcborku. 

14. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 w §2480 o kwotę 16.000,00 zł 

jako dotację podmiotowa dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  

z przeznaczeniem na zakup usług w zakresie prowadzenia Więcborskiej Orkiestry Dętej. 

Jednocześnie na ten cel przeznacza się pozostałą do wydatkowania kwotę 11.763,00 zł  

z §4170. 

15. W rozdziale 92695 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

- zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 4.700,00 zł w celu zakupu materiałów do 

utrzymania miejsc sportowo - rekreacyjnych na terenie Gminy i na zakup elementu siłowni 

zewnętrznej w wsi Dalkowo, 

- wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup kosiarki samojezdnej na boisko 

sportowe w Sypniewie” o wartości 14.500,00 zł. 
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16. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

- w Sołectwie Czarmuń na mocy uchwały nr 1/2019 zebrania wiejskiego z dnia 12.09.2019 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 92695 §4210 (-23,47 zł), 92195 §4300 (-

50,00) i 92109 §4210 

(-283,49 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej 

wysokości 356,96 zł na zakup farby elewacyjnej i innych materiałów do remontu świetlicy w 

Czarmuniu. (92109 §4210). 

- w Sołectwie Runowo Kraj. na mocy uchwały nr 1/2019 zebrania wiejskiego z dnia 

27.09.2019 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziałach: 90095 §4210 (-1.000,00 zł) i 92695 §4210 (-

1.500,00 zł). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w łącznej 

wysokości 2.500,00 zł na zakup materiałów do remontu schodów w świetlicy w Runowie 

Kraj. (92109 §4210). 

- w Sołectwie Sypniewo na mocy uchwały nr 2/2019 zebrania wiejskiego z dnia 30.09.2019 r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4210 (-850,00). Niewykorzystane środki 

zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone w na zakup elementów ogrodzeniowych na 

boisko sportowe w Sypniewie (92695§4210). 

- w Sołectwie Zakrzewek na mocy uchwały nr 3/2019 zebrania wiejskiego z dnia 25.09.2019 

r. dokonuje się zmiany przeznaczenia środków w kwocie 1.500,00 zł z zakupu 

umundurowania bojowego dla strażaków z OSP Zakrzewek na zakup sprzętu strażackiego. 

Klasyfikacja budżetowa przedsięwzięcia pozostaje bez zmian. 

- w Sołectwie Borzyszkowo na mocy uchwały nr 2/2019 zebrania wiejskiego z dnia 

26.09.2019r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92109 §4210 (-1.500,00 zł). 

Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone na zakup materiałów 

do wykonania odwodnienia placu zabaw w sołectwie (92695 §4210). 

- w Sołectwie Zgniłka na mocy uchwały nr 2/2019 zebrania wiejskiego z dnia 30.09.2019r. 

dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4210 (-1.000,00 zł). Niewykorzystane 

środki zgodnie z uchwałą mają zostać przeznaczone na zakup elementów ogrodzenia placu 

zabaw w sołectwie (92695§4210). 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda prosił o przybliżenie kwestii związanych z remontem studni stacji 

uzdatniania wody w Runowie Krajeńskim. 

 

W tej sprawie głos zabrał obecny na sesji Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku p. Adam Kubiak, który podał że remont dotyczył będzie strefy bezpośredniej 

związanej ze studniami w Runowie Krajeńskim.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
 

b) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

 

Projekt zakładał wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku wkładu 

pieniężnego w kwocie 50.000,00 zł na sfinansowanie remontu studni nr 2 na stacji 

uzdatniania wody w Runowie Krajeńskim. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Oświaty, Kultury, Sportu  

i Spraw Społecznych oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  

i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie było. 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
 

 

Ad. 26 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattka/ 

 Interpelacja radnego dotycząca montażu lustra drogowego przy skrzyżowaniu drogi 

powiatowej z droga gminną w Zakrzewku, pismem z dnia 4 października2019r.,  

przekazana została do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. Z informacji zwrotnej 

otrzymanej 10 października br. wynik, że po dokonaniu oględzin skazanego miejsca 

przychyla się do wniosku radnego, a służby ZDP przystąpią do prac nad projektem 

zmiany stałej organizacji ruchu drogowego obowiązującej w ciągu drogi publicznej 

kategorii powiatowej 1127C realizacji Zakrzewek droga nr 189 w miejscowości 

Zakrzewek polegającej na wprowadzeniu urządzenia bezpieczeństwa ruchu drogowego tj. 

lustra drogowego U18A. Projektowane zmiany po zatwierdzeniu przez organ 

zarządzającym na drogach tj. Starosty Sępoleńskiego, zostaną wprowadzone niezwłocznie 

w życie. 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Lokal komunalny w Lubczy tj. dotychczasowy sklep spożywczy został przekazany  

w użytkowanie KGW Lubcza. Mając na względzie stan tego lokalu i prawidłowe 
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funkcjonowanie do końca grudnia zostanie wykonane przyłącze wodociągowe oraz 

kanalizacyjne. 

 Pismem z dnia 8 października 2019r. do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy 

skierowano interpelacje radnego dotycząca stanu technicznego drogi nr 189. W przypadku 

uzyskania odpowiedzi radny zostanie poinformowany o tym listownie oraz na posiedzeniu 

RM w Więcborku. Odpowiedź taka wpłynęła do Urzędu Miejskiego w dniu 29 

października br. Podano w niej, że przebudowa drogi nr 189 na odcinku Więcbork granica 

województwa, została ujęta w Kujawsko-Pomorskim Planie Spójności Komunikacji 

Drogowej i Kolejowej w III grupie zadań. Zadania te uruchamiane są sukcesywnie  

w oparciu o środki finansowe zabezpieczone przez województwo. Do tej pory na zlecenie 

tutejszego Zarządu Dróg została przygotowana dokumentacja techniczna. Jest ona w tej 

chwili weryfikowana i prowadzone są niezbędne prace uzgodnieniowe. Do czasu 

przebudowy droga będzie monitorowana i jeśli zajdzie potrzeba, zostaną przeprowadzone 

niezbędne remonty cząstkowe w ramach bieżącego utrzymania. W tym roku wykonano 

już częściowy remont nawierzchni, wykaszanie poboczy odnawianie oznakowania przejść 

dla pieszych oraz uzupełnienie zaniżonych poboczy. 

 Droga gminna w Więcborku prowadząca do toru motocrossowego została naprawiona 

poprze załatanie dziur w dniu 7 października br. 

/Odp. na interp. radnego M. Łańskiego/ 

 Przychylając się do wniosku radnego i części mieszkańców Wituni, po przeanalizowaniu 

dowozu dzieci do szkół podstawowych w miesiącu wrześniu i biorąc pod uwagę  

utrudnienia w ruchu w związku ze zbliżającym się remontem ulicy Dworcowej  

w Więcborku, Burmistrz zdecydował się zorganizować dowóz dzieci do Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Więcborku z terenu miejscowości Witunia. Zgodnie z podjęta 

decyzja dowóz będzie odbywał się od 15 października do dnia 31 marca 2020r. 

Organizacja: pn. – pt godz. miejsce zbiórki: przy placu zabaw pomiędzy 7:40 – 7:45; 

wyjazd z SP nr 1 o godz. 13:40, przyjazd do Wituni przystanek ul. Złotowska ok. godz. 

14:10. Decyzja zostanie przekazana Sołtysowi sołectwa Witunia oraz Dyrekcji SP Nr 1  

w Więcborku.   

 W dniu 7 października do Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  

w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim oraz do Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Bydgoszczy, została wysłana interpelacja radnego dotycząca 

uciążliwości związanych z praca zakładu mieszczącego się przy ul. Złotowskiej  

w Wituni. Inspekcja Ochrony Środowiska z Bydgoszczy poinformowała, że ze względu 

na skomplikowany charakter sprawy wymagający przeprowadzenia kontroli ww. 

podmiotu oraz dużą ilość zgłoszeń interwencyjnych rozpatrywanych obecnie przez  WIOŚ 

w Bydgoszczy brak jest możliwości załatwienia wniosku w terminie ustalonym w art. 244 

KPA. Wobec tego zgodnie z art. 245 KPA termin załatwienia wniosku ustala się do dnia 

13 grudnia 2019r. Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim odnosząc się do sprawy 

podało, że przedmiotowy zakład posiada zezwolenie do wprowadzania gazów i pyłów do 

powietrza z instalacji do produkcji skrzynio-palet drewnianych na mocy decyzji Starosty 

Sępoleńskiego z dnia 9 stycznia 2014r. ważna do dnia 20 stycznia 2024r. Źródłem emisji 

z terenu zakładu wymagającego uzyskania pozwolenia jest emisja pyłu PM-10 z urządzeń 

obróbczych. Dla Zakładu wydana została decyzja o dopuszczalnym poziomie hałasu  

z dnia 28 listopada 2013r., na mocy której prowadzący zobowiązany jest do 

przeprowadzania okresowych badań pomiaru hałasu co dwa lata. Ostatnie pomiary 

przeprowadzono 3 lipca 2018r. i nie wykazały przekroczeń norm hałasu. Badania takie 

każdorazowo wykonują akredytowane laboratoria. Kontrola przeprowadzona praz służby 

Starosty odbyła się 8 stycznia 2019r. W jej wyniku nie stwierdzono nieprawidłowości  

w funkcjonowaniu zakładu, a jako zalecenie pokontrolne wskazano uszczelnienie procesu 
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odprowadzania trocin /montaż dodatkowej kurtyny nad kontenerem trocin/. Z uwagi na 

zgłoszone zastrzeżenia Służby Starosty wspólnie z WIOŚ wspólnie przeprowadzą 

kontrolę, o terminie której zostanie poinformowany Burmistrza Więcborka i zgłaszający 

wniosek. 

 

Ad.19 Wolne wnioski i informacje.  

W tej części obrad Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku zwrócił się do radnych, sołtysów i oglądających relację z sesji, z prośbą  

o przekazywanie informacji do miejscowego OPS o osobach, bądź rodzinach potrzebujących 

wsparcia w tym szczególnym okresie. Podziękował też za dotychczasową współpracę. 

Przewodnicząca RM zaprosiła wszystkich radnych i obecnych na sesji oraz mieszkańców 

gminy na obchody kolejnej rocznicy Odzyskania Niepodległości w dniu 11 listopada 2019r. 

Do powyższego zaproszenia przyłączył się również Burmistrz Więcborka, który apelował, 

by o udziale w obchodach tej konkretnej ale i wszystkich pozostałych uroczystości rozmawiać 

z rodziną, przyjaciółmi, znajomymi i sąsiadami, bo są dla wszystkich mieszkańców. Poprzez 

udział okazywany jest nasz patriotyzm, przywiązanie do ojczyzny i historii. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady czternastej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                   /-/ mgr Anna Łańska 

 

 

 


